
ZASEDÁNÍ  KOMISE  ŽIVOTNÍHO  PROSTŘEDÍ  DNE 27.6.2011 
 

Zápis  
 
 

 
A) Přítomni: - viz prezen ční listina 
B) Průběh jednání: 
 

 
1. KANALIZACE 

Nižší Starokolínská ( severní strana) –  po vydání kolaudačního souhlasu se občané 
postupně připojují ke kanalizačnímu řadu. Stav se zde pomalu zlepšuje.  
Dále budeme sledovat postup připojování jednotlivých RD. Předpokládáme výrazné 
zlepšení – odstranění výtoku odpadní vody do škarpy v parku u zastávky Blatov 
v podzimních měsících. 
 
 „Technická zpráva“ – akce „ Hydraulické posouzení realizované rekonstrukce 
kanalizace na ČOV v Újezdě nad Lesy včetně odlehčovacích komor“ již je se 
souhlasem PVK umístěna na Webu MČ. Zajistila paní Kozáková. 
 
Bezpečnostní přelivy na rekonstruované kanalizační stoce – Velimská, Hodkovská 
Dle písemné informace PVK předsedovi KŽP lze zregulovat v technicky daném 
rozsahu dle požadavku MČ. Budeme sledovat zda regulace splnila očekávání a 
pomohla odstranit vylévání znečištěné vody  do zastavěné části obce. 
 
 

2. Křídlatka – paní Slabochová informovala, že postřik bude aplikován do konce týdne, 
tedy do 1.7.2011. 
 
Sekání 
Komise se na základě podnětu občanů zajímala o sekání trávy a částku, kterou 
v uplynulých dvou měsících vydala MČ za sekání travnatých ploch. Byla 
informována, že část ploch se seká tzv. „pod smlouvou“, zde je zaručeno posekání 3 – 
4x za sezonu, a plochy ostatní, které se sekají dle potřeby, obvykle maximálně  2x za 
sezonu, některé maximálně 1x za sezonu ( to jsou plochy převážně bývalých polí ve 
správě či majetku MČ, které leží ladem). Druhá část ploch se seká podle aktuální 
potřeby. Tato plnění jsou součástí aktuálních objednávek. Část ploch podlél hlavních 
cest je obsloužena TSK. Některé plochy urgované po minulém jednáni komise se 
zlepšily.   
Paní Kozáková poskytne seznam finančních plnění za sekání trávy v uplynulých dvou 
měsících pokud možno i s doplněním odhadovaných oblsoužených ploch.  
Byla diskutována cena služeb za 1m2 plochy. Tak je zhruba na 2 Kč/m2. Paní Kosová 
informovala, že na základě jí zadaného průzkumu z minulé komise, jsou v některých 
mimopražských obcích ceny až 1 Kč/m2. Dále byl prezentován názor, že jako  
nejvýhodnější byla kdysi MČ shledána varianta používáni vlastních zdrojů (technika, 
pracovní síla na částečný nebo plný úvazek). Komise se rozhodla dát podnět 
finančnímu výboru vypracovat srovnání sekání tzv. „ na klíč“ se sekáním „vlastními 



silami“ – to by znamenalo přijmout pracovníka či pracovníky, kteří se budou starat jen 
o sekání ( v zimě o zimní úklid).  
 
 

3. ZELEŇ u POLYFUNKČNÍHO  DOMU 
Komise byla informována, že překážkou realizace zeleného pásu může být rozšíření 
komunikace o odbočovací pruh. Možnost realizace odbočovacího pruhu má prověřit 
Dopravní komise (DK). 
KŽP dala hlasovat o možném dalším řešení: 
Dočasné řešení ( betonové bloky ponechat, umístit fólii a kvalitnější kamínky – 
oblázky do kterých se umístí květináčky s plazivými rostlinami)  pro 2 členové 
Ponechat stav tak jak je a vyčkat závěru z DK   pro 2 členové 
Zdržel se               1 člen 
 
Navrženo nové řešení, hezčí kamínky (kačírek)  + mobilní řešení, využitelné i na 
jiném místě – umístění několika velikých truhlíků se stálezelenými keři.    Pro 5 členů 
 
Zajistí paní Slabochová, paní Kozáková 
 
Zelený pás u zábradlí u ul. Starokolínské mezi prodejnou pizzy ( č.p.183) a 
č.p.192 je již osázen.  Paní Slabochová požádala pracovní četu ÚMČ o provádění 
zálivky. Do zpravodaje připravit krátkou zprávu o realizaci záhonu. 
Možnost převzetí tohoto záhonu do péče blízké prodejně květin s možností prezentace 
– doplňkové výzdoby prověří  Ing. Hartman. – úkol trvá 
Zajistí pan Ing. Hartman 
 
 

4. EVIDENCE  CEST 
Evidence cest  povinná dle § 63 zákona č. 114/1992 na mapce je již hotova. 
Překlápění této evidence do tabulky s popisem a parcelními čísly pokračuje. – úkol 
trvá 
Zajistí paní Slabochová 
Severní cesty – žlutá značka vedená od nádraží ČD podél kolejí, pod viaduktem na 
Újezdské straně a dále na Úvaly je přerušena oplocenkou. Je nutno oslovit pana Ing. 
Sedláčka, informovat ho o námi evidované pěšině a požádat o zprůchodnění. 
Zajistí paní Kozáková 
 
 

5. REKLAMNÍ TABULE 
Nepovolené reklamy byly odstraněny. Reklama „podlahy“ je stále na svém místě. Paní 
Kozáková informovala komisi, že stále urguje TSK, pověřené odstraněním reklamy. 
 
 

6. OKRAŠLOVÁNÍ 
Paní Kosová informovala komisi o svých poznatcích z jiných MČ: 
V Běchovicích mají pro reklamy alespoň cedule o stejném rozměru. Jinde mají  
například menší hnědé cedule. 
Komise se shodla na potřebě vytipování míst, kde by bylo vhodné umístit poutač 
s uvítáním v MČ a případným uvedením přehledu firem, reklamními slogany apod. 



Místa musí být v dostatečné vzdálenosti od komunikace a od vzrostlých dřevin, musí 
být dobře viditelná.  
 
V současné době probíhá natírání kovového zábradlí. Člena komise zajímá, kdy bude 
natřena veškeré zábradlí. Dotázat se OMI, kdy bude práce dokončena – zajistí 
Slabochová. 
 

 
7. PŘÍRODNÍ REZERVACE, plán pé če 

Připomínky byly předány RMČ ke schválení. 
 
 

8. HNOJIŠTĚ POD SKALKOU, Závory 
Paní Kozáková a paní Slabochová navrhují  provést dosadbu stromků a po té 
umisťovat závory. Dosadba je možná nejdříve v podzimních měsících. 
Úkol pokračuje. 
 
 

9. SKLÁDKA A KLÁDY 
Komise byla upozorněna na skládku na kraji lesa proti vjezdu na hřiště v ulici 
Čentické. Rostlinný odpad odstraní dle možností pracovní četa ÚMČ. Zajistí paní 
Slabochová do 7.9.2011 
Dále komise upozornila, že je nutno umísti k tomuto vstupu do lesa další klády tak, 
aby přesně vymezovaly šíři vstupu a zamezily vjezdu např. auta s vozíkem. Zajistí  
paní Kozáková do 7.9.2011 
 
 

10. PŘIPOMÍNKY  K  LHP 
Návrh připomínek byl předložen RMČ, komise čeká na usnesení RMČ.  
 
 

11. DOPRAVNÍ ZNAČKA B1 – zákaz vjezdu – na počátku lesní cesty na Úvaly proti 
restauraci Smolík - paní Kozáková informovala, že úkol byl splněn. 
Komise doporučila vydat do zpravodaje krátkou zprávu o vyřešení problému. 
 
 

12. ČLEN   KŽP 
Paní Slabochová informovala komisi, že pan Bureš, který pracuje v KŽP od zahájení 
její činnosti ještě nebyl schválen RMČ.  
Komise 5 hlasy schválila jmenování pana Bureše členem komise a požádala paní 
Slabochovou aby návrh předložila RMČ ke schválení. 
 
. 

13. PRAMENIŠTĚ BĚCHOVICKÉHO POTOKA 
Paní Kozáková informovala o proběhlé schůzce 10.6.2011  se zástupci  povodí Vltavy 
na místě prameniště v ulici Zaříčanské. Byly  projednány další možné kroky. 
Se zástupcem správce vodního toku panem Ing. Holubičkou bylo domluveno, že MČ 
vyzve správu vod. toku aby prováděla pravidelnou údržbu koryta Běchovického 
potoka ( čištění, odstraňování spadlých větví, odborné ošetřování stromů, kácení a 
výsadba nových stromů). 



Komise jednala o potřebnosti označit prameniště a provést úpravu jeho okolí ( např. 
tabulka s označením prameniště, dalšími informacemi o tomto drobném vodním toku, 
umístit zde lavičku, vysadit vhodnou dřevinu apod.) 
 
Na rozsájhlejší projekt podle telefonické informace p. Bureše zatím nejsou ani na 
povodí ani na MHMP potřebné finance.  
 
Je možné hledat jiné vhodné zdrojování (EU, granty atd). 
 
2. prameniště, které uváděl pan Bureš projednáváno se správcem nebylo, nutno ještě 
jednou projednat s panem Burešem. Nutno zjistit, zda se skutečně jedná o prameniště, 
zda se nejedná např o přerušenou drenáž apod.   
 
 
RŮZNÉ 
Komise projednala potřebu nového přechodu pro chodce přes komunikaci 
Starokolínskou  u ulice Řačiněveská – podnět bude předán DK. 
Paní Kozáková informovala, že se v úseku mezi Blatovem a hlavní křižovatkou 
v Újezdě n/L budou vkládat zastávky MHD. 
 
Komise jednala o možnosti připravit několik projektů, které by bylo možno využít 
v návaznosti na vyhlášené granty. 
Paní Slabochová upozornila na snahu OŽPD v uplynulých letech využít právě 
grantového programu ( zeleň) na rekonstrukci parku před ZŠ ve Staroklánovické 
ul., která narážela na nevyřešený problém odvodnění parku.  Informovala o tom, proč 
je park nadměrně zaplavován vodou – odvodnění východní části budovy školy na 
terén do parku, odvodnění severní části na komunikaci a odvodnění západní části do 
splaškové kanalizace. Informovala o tom, jak přichází granty na zeleň a že z těchto 
peněz nelze pokrýt investice do odvodnění, úpravy cest apod.  
Paní Kozáková informovala, že dojde ke stavební úpravě komunikace Čentické a bylo 
by dobré odvod dešťové vody realizovat zároveň s touto úpravou. 
Komise se shodla na vhodnosti problém odvodnění řešit společně s komunikací -  
nutno dát podnět RMČ – zajistí paní Kozáková 
 
Komise jednala o nutnosti realizace silničního obchvatu (nadměrné zatížení životního 
prostředí v obci) a byla informována o snaze zástupců MČ o zahájení prací od Úval. 
Komise připraví stanovisko k této problematice do jednání RMČ. Členové komise byli 
vyzváni, aby si připravili písemné připomínky, ty zaslali před zasedáním příští komise 
tajemnici komise. Paní Slabochová je shromáždí a připraví k projednání  na příští 
zasedání tak, aby bylo možno již na tomto zasedání připravit text stanoviska pro RMČ. 
Paní Kozáková informovala, že jsou již hotovy nové studie (hluk, vibrace..). Paní 
Kozáková byla požádána o rozeslání odkazu na tyto studie všem členům komise.  
 
 
Zasedání KŽP po prázdninách bude ve středu 7.9.2011 v 16 hod zatím ve velké 
zasedací místnosti. 
 
Zapsala Slabochová Dana 


